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Besluitenlijst 

van de hybride vergadering van de  

Adviesraad Sociaal Domein Rijswijk (ASD) 

d.d. 18 januari 2023 

Aanwezig: Arnoud van Drunen (voorzitter), Magriet van Leuveren, Els Kamphuis, Erwin van Vliet, 

Jolanda Spaans, Ellen Wesseling, Angelique van Laar, Albert Hol, Emmy Meurs, Anneke Overvoorde, 

Hanny van Dijk, Gerard Koster (verslag Wendy Smaal) 

Aanwezig bij H10: Harry ter Braak, voorzitter H10-overleg ASD en voorzitter ASD Delft 

Aanwezig bij ongekend onrecht: John Weijertse 

 

Opening 

Mededelingen 

Vaststellen agenda 

H10 met Harry ter Braak 

Harry stelt zichzelf voor: hij is voorzitter van het H10-overleg ASD en voorzitter van de ASD Delft. Hij 

heeft veel bestuurlijke ervaring. Harry licht de gang van zaken m.b.t. de ASD Delft toe. De ASD houdt 

elk jaar een conferentie om de agenda voor het volgende jaar te bepalen. De agenda bevat 2 

hoofdingrediënten: wat de ASD zelf belangrijk vindt en wat zij veronderstellen waar het bestuur 

advies over wil hebben. De ASD heeft een dagelijks bestuur, daarin richt iemand zich specifiek op de 

communicatie. De leden besteden ongeveer een dagdeel in de week aan de ASD. ASD-leden mogen 

niet in de politiek zitten en moeten in ieder geval interesse hebben in het sociaal domein, hebben 

hier een achtergrond in en begrijpen iets van beleidsprocessen. Er wordt geadverteerd in de lokale 

krant, mensen worden actief opgezocht en soms wordt er iets uitgezonden op de radio. Potentiële 

leden wonen een aantal keer een vergadering bij. Ook lopen zij een half jaar mee voordat ze lid 

worden. Harry voert met alle ASD-leden gesprekken en ook hij wordt besproken door de leden. Er is 

overzicht van de budgetten van de H10-ASD’s en wat zij van dat budget moeten betalen. 

De ASD Delft heeft regelmatig overleg met de coördinerend wethouder. De afspraak is dat de 

gemeenteraad geen stukken behandelt als het advies van de ASD er niet bij zit. De ambitie is om met 

het hele college goed in gesprek te zijn. De ASD Delft is nog niet tevreden over hoe college met de 

adviezen van de ASD omgaat. De adviezen worden niet direct via het college doorgestuurd naar de 

gemeenteraad, de adviezen gaan eerst naar het college. De taakopvatting is dat gemeente het moet 

doen met de inwoners. De ASD bekijkt hoe ze het met elkaar doen, en als dat niet goed gaat, zeggen 

ze daar iets van. De leden moeten weten hoe het in de stad gaat en moet daar voelsprieten hebben. 

De ASD Delft bouwt een schild met mensen die kennis hebben van het sociaal domein en die bereid 

zijn om mee te denken.  Dan is bekendheid belangrijk. Er is een stadsbijeenkomst (tot nu toe 3 maal), 

75 tot 100 mensen kwamen daar opdagen. In de stadsbijeenkomst zijn ook wijkagenten aan het 

woord geweest. Ook hebben mensen van particuliere initiatieven uit het land gesproken. In de 

stadsbijeenkomst worden mensen geworven voor de schil. In deze schil zitten bijvoorbeeld 

ervaringsdeskundigen, orthopedagogen, een directeur jeugdzorginstelling, heel breed.  
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Goede statistische informatie is ook heel belangrijk. Delft heeft al heel lang een monitor. Movisie is 

ingehuurd om na te gaan wat wijs zou zijn. De focus moet liggen op of alle inwoners in Delft kunnen 

meedoen. Dat vindt de gemeente ook. De ASD is in groepjes door de stad op pad gegaan, mensen 

zijn op straat aangesproken over hoe de toegang is geregeld in Delft. Dit bleek niet goed geregeld. 

Het nieuwe college is daar goed mee aan de gang gegaan, het gaat wel traag en het wordt 

gemonitord. Met de jongeren gaat het het slechtst, hier is een advies op geformuleerd. Delft is een 

relatief arme gemeente en veel kan niet door gaan wegens gebrek aan middelen. Er is sprake van 

incidentpolitiek, de sociale basis is niet goed geregeld. Soms worden beleidsambtenaren uitgenodigd 

om casussen te bespreken. Regelmatig blijkt dat een beleidsplan niet aansluit met de praktijk en 

wordt dit verbeterd. Delft heeft op alle domeinen coördinerend ambtenaren, die hebben met de ASD 

een taakverdeling en voeren regelmatig overleg. Als er actie vereist is door ambtenaren en er wordt 

niet of laat gereageerd, kan gesproken worden met de gemeentesecretaris of een commissie van de 

gemeenteraad. Alle commissievergaderingen worden bijgewoond door een ASD-lid.  

Het gesprek biedt genoeg stof voor de heidag van de ASD Rijswijk. Arnoud maakt een opzet voor 

de heidag.  

 

Uit te brengen adviezen aan B&W 

Presentaties/toelichting ter informatie 

Concept uitvoeringsplan Ongekend onrecht met John Weijgertse 

Sophie Kornmann heeft het onderwerp ongekend onrecht eerder toegelicht in de ASD. De 

invoeringstoets is in de praktijk vrij taaie materie. John is opdrachtgever van Haagse 

hogeschoolstudenten met deze opdracht voor een monitor en scan. Eind deze maand wordt dit 

opgeleverd. Een vraag is of je de invoeringstoets van te voren doet of na verloop van tijd. Voor het 

onderwerp hard tegen discriminatie is de vraag hoe inclusief de gemeentelijke organisatie is. Er zijn 

bijeenkomsten geweest over wit privilege. De gemeente Rijswijk heeft als prognose om te groeien 

tot 80.000 inwoners. Dat dwingt je organisatie tot professionalisering. Het Berenschot rapport is 

openbaar.  

John gaat na hoe het staat met de ondersteuning van de slachtoffers van de toeslagenaffaire. Hij 

past de afkortingen in het concept uitvoeringsplan aan. 

  

Overige bespreekonderwerpen 

- Jaarplan ASD – Wendy nodig de wethouders uit voor 10 mei. 

- Sociaal wijkteam – Magriet en Anneke stellen een ongevraagd advies met een positieve 

grondslag op. Arnoud is druk bezig met het bouwen aan een goede relatie met de gemeente.  

- Sinterklaasintocht – Ellen maakt een voorzet voor een ongevraagd advies. De optocht is nu 

georganiseerd door iemand die ook fractievoorzitter is van Rijswijks belang en raadslid. Er is 

veel discussie geweest op sociale media omdat er veel zwarte pieten waren. Voorheen 

organiseerde de gemeente de intocht. Hoewel er geen beleid is op inclusiviteit, zet de 

gemeente wel vol in op inclusiviteit.  

- Besluitenlijst ASD d.d. 7 december 2022 

Akkoord. 
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Voorzittersoverleg H10 

Conceptverslag 14 december 2022-De woonzorgvisie is behandeld in het H10-voorzittersoverleg. Er 

wordt vooralsnog afgewacht wat er nog aankomt.  

 

Ingekomen stukken 

- Stukken over Inburgering 

Ontzorgen werkt niet door het niet aansluiten van systemen, dit is zorgelijk. Arnoud heeft op 

20 januari een gesprek met Arjan. Bij Joshua lopen ASD-leden tegen hetzelfde euvel aan als 

bij het sociaal wijkteam. Eventueel wordt opgeschaald.  

- Mailwisseling over budget ASD 

Er is een belastingtechnisch verschil tussen een vergadervergoeding en tussen een 

vrijwilligersvergoeding. De belastingdienst ziet de vergoeding nu als inkomen. Als je het 

systeem van vacatiegelden ombuigt in een vrijwilligersvergoeding, krijgen leden die niet 

aanwezig zijn toch een vergoeding. Arnoud en Wendy gaan in gesprek met Rita hierover. De 

WMO adviesraad bestaat niet meer, waarom zijn er nog twee posten? Dit heeft 

waarschijnlijk een technische oorzaak. Arnoud heeft een overgangsgesprek aangevraagd 

met Kerstin en Rita, het budget bespreken zit hier ook in.  

- Reactie college Beleidsregels maatschappelijke ondersteuning Rijswijk 2023 

Magriet meldt dat voortdurend gesproken wordt over compenseren. Besloten wordt hier 

niets mee te doen, er wordt gebouwd aan de relatie.  

- Reactie college uitvoeringsagenda Welzijn 2023-2025 plus stukken  

In het raadsinformatiesysteem staat dat opmerkingen die in vergadering zijn gedaan, zijn 

doorgevoerd in de tekst. De vermelde organisaties kloppen niet, of zijn gesloten of niet 

bereikbaar. Arnoud kaart dit bij Kerstin en Rita aan bij het overdrachtsgesprek.  

Verzonden stukken 

Advies Wijziging beleidsregels nieuwe verordening WMO 2023-geen opmerkingen.  

Rondvraag 

Sluiting 

De vergadering wordt gesloten om 20.30 uur.  
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Bijlage actie- en besluitenlijst 

  

 Datum vergadering Omschrijving Actie door Datum uitvoering 

1 18-01-2023 Heidag: Arnoud maakt een opzet. Voorzitter n.t.b. 

2 18-01-2023 Concept uitvoeringsplan ongekend onrecht: John gaat na hoe het staat met de ondersteuning van de 

slachtoffers van de toeslagenaffaire. Hij past de afkortingen in het concept uitvoeringsplan aan. 

 

Gemeente Maart 2023 

 

3 18-01-2023 Budget ASD: in overdrachtsgesprek met Kerstin en Rita de mogelijkheid nagaan over het ombuigen van 

vacatiegelden in een vrijwilligersvergoeding. Inzet is dat leden die niet aanwezig zijn toch een vergoeding 

ontvangen en dat de vergoeding niet meer onder de inkomstenbelasting valt. Ook wordt gevraagd waarom 

er nog twee posten zijn terwijl de WMO adviesraad niet meer bestaat.  

Voorzitter/secretaris n.t.b. 

4 18-01-2023 Reactie college uitvoeringsagenda Welzijn 2023-2025: de vermelde organisaties kloppen niet, of zijn 

gesloten of niet bereikbaar. Arnoud kaart dit bij Kerstin en Rita aan bij het overdrachtsgesprek.  

 

Voorzitter n.t.b. 

 

Wachten op reactie 

Verzenddatum Omschrijving 

20-01-2022 Brief naar college over invoering Inburgeringswet 2022 
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Overige overleggen 

Datum Omschrijving 

30-01-2023 Prijsuitreiking Vrijwilliger van het jaar (Arnoud) 

n.t.b. Gesprek met 2e jaars studenten bestuurskunde over de invoeringstoets (Arnoud en ?) 

 

 


